
Protokół Nr IV/2018 

z obrad IV Sesji Rady Gminy Rutka-Tartak, które odbyły się  27 lutego  2019 r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy w Rutce-Tartak w godzinach 10.00 – 11.00. 
W obradach na stan 15 radnych udział wzięło 14 radnych: 
Boniszewski Grzegorz 
Budziejko Konstanty 
Grabek Łukasz 
Lubiński Grzegorz 
Margiel Piotr 
Minkiewicz Szymon 
Naruszewicz Daniel 
Ołdyński Dariusz, 
Paciorkowski Grzegorz 
Paulukanis Jarosław 
Puza Marek 
Racis Szymon 
Szeraszewicz Marek 
Zabłocka Justyna  
lista obecności w załączeniu.  
Ponadto udział wzięli sołtysi, na stan 27 udział wzięło 26 sołtysów: 
Budziejko Konstany – Baranowo 
Lubiński Grzegorz – Bondziszki 
Szostak Halina - Folusz 
Szyszkowski Walerian – Ejszeryszki 
Wierzchowski Jan – Ignatowizna 
Konikowska Lucyna - Jałowo 
Borkowski Tadeusz – Kleszczówek 
Brezgieł Krzysztof - Kadaryszki 
Witkowski Jan – Krejwiany 
Puza Marek – Kupowo  
Grażul Henryk – Lizdejki  
Pruszyński Antoni – Michałówka 
Lutkiewicz Zbigniew - Olszanka 
Wierzchowski Grzegorz – Pobondzie 
Bacewicz Henryka – Polimonie 
Przekop Bożena- Postawele 
Romanowski Grzegorz – Poszeszupie 
Koloszewski Jerzy -Poszeszupie – Folwark 
Obuchowski Jan – Potopy 
Ołdyńska Teresa Barbara - Rowele 
Margiel Piotr – Rutka-Tartak 
Minkiewicz Szymon – Sikorowizna 
Kruszniewski Jarosław - Smolnica 
Pachucki Stanisław - Smolniki 
Markowski Mariusz - Trzcianka 
Paciorkowski Andrzej – Wierzbiszki 

oraz 
Wójt Gminy- Piotr Sinkiewicz 
Skarbnik Gminy – Anna Wierzchowska 
inspektor –Alicja Brzozowska 



Obrady otworzył i im przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Boniszewski. Powitał 

radnych, sołtysów zwłaszcza sołtysów nowo wybranych oraz Wójta Gminy i pracowników Urzędu 

Gminy. Stwierdził, że podejmowane uchwały będą prawomocne, ponieważ w obradach uczestniczy 

wymagana liczba radnych i przedstawił proponowany porządek obrad. 

1) Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2) Przyjęcie porządku obrad. 
3) Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Gminy. 
4) Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej). 
5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  skargi na działalność Wójta Gminy Rutka-Tartak. 
6) Rozpatrzenie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  
    stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Rutka-Tartak. 
7) Wolne wnioski. 
8) Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 2.   Po przedstawieniu proponowanego porządku obrad  przez Przewodniczącego Rady Gminy radni 
nie wnieśli innych propozycji i uwag. Przewodniczący Rady Gminy  poddał proponowany porządek 
obrad pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z III Sesji Rady Gminy, która odbyła się  28  
grudnia 2018 r. został wyłożony  i wszyscy mieli możliwość z jego zapoznaniem się. Zapytał czy są uwagi 
do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Protokół został poddany pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
W głosowaniu jawnym protokół został przyjęty jednogłośnie. 



Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że skarga Pana Dariusza Krzyżewskiego na 
działalność Wójta Gminy Rutka-Tartak była badana przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Rutka-Tartak.  
Komisja analizując dokumenty dotyczące powyższej sprawy stwierdziła, że spór pomiędzy Gminą 
Rutka-Tartak a skarżącym  co do przebiegu granic pomiędzy nieruchomością stanowiącą własność 
Gminy a nieruchomością Skarżącego trwa 7 lat.  
Z przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego wynika, że z uwagi na trwający spór pomiędzy 
Gminą Rutka-Tartak a skarżącym co do przebiegu granic pomiędzy nieruchomością stanowiącą 
własność Gminy, ozn. nr. geodezyjnym 34/2 obręb Smolnica, gm. Rutka -Tartak a nieruchomościami 
ozn. nr. geod. 33 i 35 obręb Smolnica gm. Rutka-Tartak, stanowiącymi własność skarżącego, wszczęte 
zostało postępowanie administracyjne w celu rozgraniczenia w/w nieruchomości. Postępowanie to 
nie zakończyło się rozgraniczeniem i sprawa została przekazana Sądowi Rejonowemu w Suwałkach. Po 
przeprowadzeniu postępowania dowodowego, między innymi oględzin oraz sporządzeniu opinii przez 
biegłego sądowego, Sąd postanowieniem z dnia 16.10.2018 r. sygn. akt. I Ns 14/15, dokonał 
rozgraniczenia zgodnie  z ustaleniami dokonanymi przez biegłego geodetę. Przebieg granicy pomiędzy 
spornymi nieruchomościami  dokonano według kryterium ostatniego spokojnego posiadania, czyli 
według stanu, który utrwalił się przez ostatnie lata. Od powyższego postanowienia skarżący złożył 
apelację, która do dnia dzisiejszego nie została rozpatrzona. 
Powyższe okoliczności wskazują więc, że aktualnie nie ma jeszcze prawomocnego orzeczenia Sądu, 
które jednoznacznie określi przebieg granic drogi zlokalizowanej na działce nr. 34/2. Trudno więc w tej 
sytuacji uznać za zasadne zarzuty skarżącego dotyczące faktu, że droga jest miejscami zbyt wąska, 
nie jest ona przejezdna dla maszyn i samochodów ciężarowych a Wójt nie dokonuje przeglądów 
okresowych, skoro jej przebieg nie jest jeszcze prawomocnie ustalony. Nawet gdyby jej przebieg 
według stanu jaki dzisiaj ma miejsce był już prawomocnie ustalony, bezpodstawne są zarzuty 
skarżącego co do jej szerokości, skoro taki stan wynikałby z orzeczenia Sądu a nie celowej decyzji 
Gminy. Normy szerokości drogi dotyczą sytuacji wyznaczania przebiegu nowobudowanej a nie stanu 
starej drogi ukształtowanej wiele lat temu na skutek wielu czynników niezależnych od Gminy. 
W świetle powyższego Komisja uznała, że nie znajduje podstaw do uwzględnienia skargi. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta 

Gminy Rutka-Tartak. Radni nie zgłosili poprawek do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod  głosowanie . 

Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
Uchwała Nr IV/24/2019 w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Rutka-Tartak –w załączeniu. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Rutka-Tartak przedstawiła Skarbnik 
Gminy Pani Anna Wierzchowska – Sprawozdanie w załączeniu. 



Wójt Gminy Pan Piotr Sinkiewicz stwierdził, że ma uwagi do polityki kadrowej prowadzonej w szkole. 
Uważa, że zamiast nadgodzin przydzielonych nauczycielom można byłoby zatrudnić dodatkowo 
nauczyciela. 
Poinformował również, że nauczyciele należący do ZNP  przeprowadzili rokowania z dyrektorem Szkoły 
Podstawowej w ramach procedury sporu zbiorowego dotyczącego podwyższenia wynagrodzeń 
zasadniczych nauczycieli i innych pracowników szkoły o 1000,-zł miesięcznie.  
W wyniku rokowań  nie osiągnięto porozumienia. Strona związkowa nadal żąda podwyższenia 
wynagrodzeń. 
 
Ad. 7.  Pan Wójt zapoznał również z podaniem  Pana Mirosława Kowalewskiego  z Krejwian, w którym 
prosi Gminę  aby  wykupiła od niego  grunty pod drogę, którą większość ludzi jeździ na Litwę. Wg Pana 
Kowalewskiego jest to najkrótsza trasa łącząca pobliskie miejscowości z Litwą, gdzie część 
mieszkańców ma grunty. Jest co prawda wybudowana droga na Litwę, ale jest o wiele dłuższa, w 
związku z czym mieszkańcy jeżdżą przez moje pole. 
Pan Kowalewski proponuje sprzedaż gruntów pod drogę za cenę  albo zamianę ich na działkę budowlaną 

we wsi Kadaryszki. 

Radny Pan Jarosław Paulukanis  wnioskuje, żeby zaproponować Panu Kowalewskiemu kwotę 5 tys. zł  

i możliwość  sfinansowania budowy odcinka przez Starostwo Powiatowe w Suwałkach. 

Rada podzieliła stanowisko radnego w tej sprawie. 

Radny Pan Marek Szeraszewicz poruszył problem okresowych przeglądów technicznych ciągników 

rolniczych. Obecnie ciągniki o dużej mocy wymagają przeglądu w  okręgowych stacjach kontroli 

pojazdów. Nie ma można dokonać przeglądu w podstawowych stacjach kontroli pojazdów. Najbliższa 

jest w Suwałkach tj. około 25 km od Rutki- Tartak. 

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady. 

 

Protokołowała:  

A.Brzozowska 

                                                                                                                Przewodniczący Rady 

 

                Grzegorz Boniszewski 

  

 

 
 
 


